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Rozpočet města 2024 je ve znamení významných 
investic
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Vážení spoluobčané,
dovoluji si vás, tak jako každý rok, již počtrnácté, oslovit a infor-
movat o schváleném rozpočtu města Říčany na rok 2024. Přestože 
celková ekonomická situace v Česku není dobrá, město Říčany si 
udržuje proinvestiční rozpočet díky dlouhodobému koncepčnímu 
finančnímu řízení.

Ekonomická situace a rozpočet města
Evropa stále čelí ekonomickým výzvám, které započaly pandemií covi-
du a následnými problémy v dodavatelských řetězcích. K tomu se při-
dala ruská agrese na Ukrajině, která vedla k růstu cen energií a surovin. 
Inflace v Česku sice klesá, ale pomaleji, než bychom si přáli. Proto jsme 
museli při sestavování rozpočtu realisticky počítat s vývojem příjmů  
i nákladů.

Příjmy města
Při odhadech příjmů jsme vycházeli z predikcí Ministerstva financí. 
Očekáváme růst tam, kde se uplatňují indexace cen nebo inflační do-
ložky, například u nájemného městských nemovitostí či poplatků za 
úkony. Významným zdrojem příjmů je projekt hromadné registrace vo-
zidel, který by měl v roce 2024 přinést přes 60 milionů Kč. Očekáváme 
také pokles příjmů z pokut za překročení rychlosti, což ukazuje na vyšší 
bezpečnost silničního provozu. Neinvestiční dotace směřují hlavně do 
sociálních oblastí a nemají přímý dopad na vlastní rozpočet města.

Efektivita městského úřadu
Městský úřad v Říčanech patří podle srovnávacích studií k nejefektiv-
nějším v Česku. Dlouhodobě optimalizujeme počet úředníků a diferen-
covaně odměňujeme zaměstnance na základě plnění projektů. Tento 
přístup přispívá k vysoké výkonnosti úřadu. Díky těmto opatřením jsme 
letos poprvé rozdělili na služby pro občany více peněz, než kolik stojí 
provoz úřadu.

Výdaje rozpočtu
Abychom zachovali úroveň služeb pro občany i v době inflace a ros-
toucích cen energií, navyšujeme prostředky na údržbu města, veřejnou 
dopravu či školství. Zvýšené náklady na odpadové hospodářství jsou 
důsledkem nového zákona o odpadech, který klade vyšší nároky na re-
cyklaci. Přesto se nám daří zachovat podporu pro sportovní a kulturní 
aktivity či sociální projekty.

Významné investice
Díky dlouhodobě odpovědnému hospodaření můžeme realizovat klí-
čové investice, včetně výstavby nové školy, aniž bychom se zadlužili. Již 
v roce 2022 jsme začali vytvářet finanční rezervu, abychom výstavbu 
pokryli a zároveň nepřerušili ostatní investiční projekty. Cena školy 
vzrostla kvůli dražším stavebním pracím, ale po intenzivním jednání se 
nám podařilo zajistit dotace ze šesti různých zdrojů, což výrazně ulevilo 
rozpočtu města.

Celkové investice na rok 2024
Z plánovaných investic ve výši 533 milionů Kč je již 88 milionů Kč 
smluvně zajištěno. Na tyto projekty získáme dotace v hodnotě 192 mili-
onů Kč. Prioritami zůstávají školství, doprava a infrastruktura, ale také 
mnoho menších projektů pro zlepšení kvality života občanů.

Finanční stabilita města
Díky zodpovědnému přístupu Klidného města jsme v minulých letech 
splatili staré dluhy a hospodaříme s přebytkem. Nepoužíváme úvěry, 
podrobně sledujeme příjmy i výdaje a přebytek investujeme zpět do 
rozvoje města. Máme rezervy přes 205 milionů Kč, což nám umožňuje 
pokračovat v plánovaných projektech a být připraveni na neočekávané 
výdaje.

Důsledné finanční řízení
Vzhledem k náročnému období bude důležité pečlivé řízení rozpočtu, 
zejména v souvislosti s výstavbou nové školy. Máme nastavený detailní 
reporting financování stavby a důsledně sledujeme plnění podmínek 
jednotlivých dotačních titulů. Plnění rozpočtu bude průběžně sledová-
no vedením města i finančním výborem, abychom zajistili jeho stabilitu 
po celé fiskální období.

Martin Gebauer.
zastupitel za Klidné město, 

předseda Finančního výboru Zastupitelstva města Říčany

POČET OBYVATEL MĚSTA ŘÍČANY K 1. 1. 2025 

ČR CIZINCI

JAŽLOVICE 161 37

KUŘÍ 150 78

PACOV 967 103

RADOŠOVICE 2426 490

ŘÍČANY 10 504 1044

STRAŠÍN 1094 119

VODĚRÁDKY 308 60

CELKEM 15 610 1931

CELKEM ČR A CIZINCI 17 541



LEDEN 2024

Výkopové práce pokračují na plné obrátky
V prosinci byly zahájeny výkopové práce pro základy obou objektů – školy s jídelnou a tělocvičny, pod kterou je plánováno podzemní parkoviště.  
Firma Gardenline také začala se zakládáním vrtaných pilotů. Vzhledem k velkému objemu zeminy, kterou nákladní auta převážejí do deponie, 
musí firma vozidla a další techniku před výjezdem z areálu stavby čistit. „Čištění komunikací provádíme suchou i mokrou cestou s ohledem na 
klimatické podmínky,“ doplnil manažer stavby Zbyšek Haltuch.

Máme nový web!
Po 13 měsících intenzivní práce nadělil projektový tým městu i všem 
Říčaňákům první letošní vánoční dárek – novou webovou prezen-
taci. Původní, téměř 10 let stará, již zastarala a nesplňovala základní 
kritéria, která od moderní prezentace očekáváme – tedy především 
přehlednost zobrazení, logickou strukturu i vizuální atraktivitu. To 
všechno ruku v ruce s responzivním zobrazením, které by vyhovovalo 
širokému spektru uživatelů s různými typy zařízení. 

Naše město se již pošesté umístilo nejvýše v hodnocení Indexu 
kvality života v rámci projektu Obce v datech. Index kvality života 
porovnává celkem 206 obcí s rozšířenou působností včetně Prahy 
na základě veřejně dostupných dat. Hodnotí se 29 ukazatelů, které 
vyjadřují například úroveň životního prostředí, dostupnost zdra-
votní péče a služeb, míru nezaměstnanosti, počet dopravních ne-
hod, průměrnou délku života či kapacitu nebo úroveň škol. I letos 
dostaly Říčany nejhorší hodnocení za drahé bydlení. Ocenění si 
vážíme, nebereme jej jako samozřejmost. Dobře si uvědomujeme, 
že je stále co zlepšovat. 

Práce na říčanské 
náplavce

 úspěšně pokračují

Nová cesta v Rybě
Dokončili jsme novou mlatovou cestu podél asfaltové vozovky ulice 
Potoční v lokalitě Ryba. Cesta zvýší bezpečnost chodců. Chodník stál 
415 000 Kč včetně DPH.

Na návsi v Kuří vyrostly dva nové přístřešky u autobusových zastávek. 
Směrem na Nupaky jsme také vybudovali nové, bezpečné nástupiště. 
Ceny přístřešků činí 382 865 Kč včetně DPH.



ÚNOR 2024

Dokončili jsme opravu chodníků v ulicích Vančurova,
Poláčkova a Čapkova.

MASOPUST 2024

Nezpevněná, rozbahněná komunikace Do Lehovic byů odvodněna a získala nový asfaltový povrch, a to v úseku 
od centra Oáza až po cyklostezku

Přijďte se podívat na ŠTĚSTÍ
V Městské Galerii Říčany se uskutečnila výstava mladé výtvarnice Ka-
rolíny Netolické nazvaná ŠTĚSTÍ. Návštěvníci si mohou zdarma pro-
hlédnout její surrealistické kresby v prostorách Staré radnice. Výstavy 
děl renomovaných umělců připravujeme po celý rok. Návštěvní doba 
galerie: Úterý–Pátek: 15 –17; Sobota: 9–12 

Žákovské 
zastupitelstvo

2024



BŘEZEN 2024

Oblíbená akce Setkání seniorů s hudbou se koná v KC Labuť pětkrát do roka. Setkání je vždy 
zpestřeno vystoupením  dětí z místních školek a klubů.

Celkem 509 mladých lidí hlasovalo v pilotním ročníku participativní-
ho rozpočtu pro mladé ZMĚŇ TO! Žáci a studenti ve věku 12 až 25 
let rozhodovali mezi 12 projekty. A které návrhy získaly nejvíce hlasů? 
 
V kategorii velkých projektů (do 600 tisíc korun) zvítězil studentský 
hudební festival Majáles, který získal 282 hlasů (62 %). Mezi malými 
projekty (do 200 tisíc korun) podpořili žáci a studenti tři vítězné ná-
vrhy. Nejvíce hlasů, 159 (42 %), získalo sdílené piano na nádraží. O 
druhé a třetí místo se s 128 hlasy (34 %) dělí šlapadla na Mlýnském 
rybníku a veřejná studovna v knihovně. Radnice nyní zahájí jejich re-
alizaci. Na projekt město vyhradilo 1 milion korun, a protože dva ná-
vrhy získaly stejný počet hlasů, rozpočet se pravděpodobně navýší. 
 
Každý hlasující měl čtyři plusové hlasy – dva pro malé projekty a dva 
pro velké. V kategorii velkých projektů hlasovalo 463 lidí, kteří celkem 
rozdali 748 hlasů. O malých projektech rozhodovalo 378 hlasujících, 
kteří udělili 637 hlasů.

Co chtějí mladí v Říčanech? Známe výsledky ZMĚŇ TO! 

Reprezentační ples města v duchu Moulin Rouge
V sobotu 16. 3. 2024 proběhl již 12. reprezentační ples města Říčany. Celý večer se nesl v duchu nejslavnějšího fran-
couzského kabaretu Moulin Rouge. Součástí večera byla fantastická taneční vystoupení v podání Studia Dance EB a 
tanečního klubu Fuego Říčany. Celým večerem provázela moderátorská dvojice Jana Trojanová a Viktor Dvořák. K tanci 
a poslechu zahrál Bigband Červení panteři.

Město Říčany ve spolupráci s Muzeem Říčany od roku 2017 pravi-
delně ukládá kameny zmizelých, aby uctilo památku obětí holocaus-
tu. Projekt má podporu Nadačního fondu obětem holocaustu a do 
připomínání osudů místních židovských obyvatel se zapojují i žáci a 
studenti říčanských škol.

Výměnou světel uspoříme 
až 70 % energie
V současné době v ulicích města probíhá první etapa výměny starého, 
energeticky náročného veřejného osvětlení. Město Říčany má celkem 2 
743 světelných bodů, z toho 2 184 sodíkových (70 kw) a 553 LED (18 
kw). Výměnou sodíkových světel za LED město uspoří až 70 % elek-
trické energie, což přepočteno na peníze znamená úsporu téměř dva 
miliony korun ročně.



DUBEN 2024

Dokončili jsme rekonstrukci části Dukelské ulice od Černokostelecké po ulici Bezručova. V rámci této investiční akce-
byly vybudovány nové chodníky, parkovací místa, veřejné osvětlení a upravena zeleň. Došlo k napojení nemovitostí na 
vodovodní řad a odvodnění komunikace. Rekonstrukce Dukelské vyšla na 6,5 milionů Kč.

Benefiční koncert Žákovského 
zastupitelstva

Již potřetí pořádá Žákovské zastupitelstvo benefiční koncert v KC 
Labuť. Těšit se můžete na vystoupení Pěveckého sboru Gymná-
zia Říčany, Komorního sboru 2. ZŠ Bezručova, skupiny Troufa-
lost, Anežky a Matyho Fořtových nebo Big Bandu ZUŠ Říčany. 
 
Výtěžek poputuje dětem ze sociálně znevýhodněných rodin z Říčan  
a okolí. Přijďte si užít večer plný skvělé hudby a podpořit dobrou věc!

Veselé Velikonoce 2024

Bezručova ulice
Zahájíme rozsáhlou rekonstrukci ulice Bezručova v úseku mezi ulicemi 
K Podjezdu a K Nádraží (od „knedlíkárny“ dolů). Ve veřejné soutěži 
zvítězila společnost Walco CZ s cenou 27 791 487 Kč. 

Verdunská ulice
Rekonstrukce ulice Verdunská byla zahájena. Opravíme úsek od Do-
mažlické po ulici Bezová. Ve veřejné soutěži zvítězila společnost CE-DA 
servis s cenou 7 180 075 Kč.

Jezdíte na nich na nádraží, na úřad, do školy, ale i za zábavou. Loni 
jste ujeli přes 22 000 km, což je slušný výkon vzhledem k tomu, že 
mnohdy je to pěkně do kopce. 

Pravidelná 
jarní údržba 

města 



KVĚTEN 2024

V ulici Husova bylo nutné opravit havarijní stav plynového potrubí. Využili jsme této příležitosti a po dokončení prací 
na plynovodu jsme provedli kompletní rekonstrukci vozovky, která nyní má nový asfaltový povrch v celé šíři. Zároveň 
byly upraveny i křižovatky s ulicemi E. Beneše a M. Horákové.

Společně s vámi jsme v rámci street food festivalu pokřtili nový veřejný prostor kolem odkrytého koryta Říčanského 
potoka v Olšanech. Místo betonových panelů tu nyní najdete přírodní koryto, upravené prostranství, stromy poskytují-
cí stín a bezpečnou cyklostezku. Projekt za více než 30 milionů korun vznikl díky spolupráci s Povodím Vltavy. 

Zahájili jsme investiční akce, mezi které patří vybudování chodníku  
v ulici Kolovratská a v ulici Vojkovská ve Strašíně, revitalizace parkoviš-
tě Podskalí a realizace opěrné zídky u parkovacího stání v ulici Haškova.



KVĚTEN 2024
První říčanský MAJÁLES 2024

Majálesu se zúčastnily všechny střední i základní školy v Říčanech. V rámci majálesu se uskutečnil ragbyový turnaj mezi školami.

Společně jsme drželi palce českým hokejistům na mistrovství světa – a fandili jsme skvěle! Máme zlato!

Pro říčanské 
seniory jsme zajistili 
plavání zdarma kaž-
dou středu od 13 do 

14 hod.



ČERVEN 2024

Tuto skvělou akci tradičně pořádá Cesta integrace. Na Masarykově 
náměstí se předvedly zásahové jednotky policistů, hasičů, zdravot-
níků i vojáků. Cílem akce bylo seznámit děti, ale i dospělé , jak před-
cházet rizikům, které ohrožují naše životy, jak se zachovat v případě 
krize, jak pomoci v případě nehody... 

Den záchranářů

Future City Tech
Město Říčany hostilo mezinárodní akci Future City Tech. Ve spolupráci 
s Power HUB, Czechinvestem a Ministerstvem dopravy se podařilo v 
Říčanech uspořádat významnou odbornou konferenci s účastí expertů 
z celé Evropy na téma – inteligentní dopravní systémy. Profesionální 
zázemí poskytlo Centrum Na Fialce. 

Tradiční koncert Pavla Šporcla 
na Jurečku

Dětský den na Marvánku

Zástupci žákovského zastupitelstva se zúčastnili 
závodů dračích lodí v partnerském městě Borken Ředitelka Svazu měst a obcí ČR Radka Vladyková, starosta Říčan David 

Michalička a hejmanka Petra Pecková.

Běh Žluté stužky poprvé v Říčanech. 
Na start se postavilo 600 závodníků  
z celých Čech. 

Bylo nám ctí hostit devátý ročník Běhu se žlutou stužkou, jehož hlav-
ním posláním je boj proti předsudkům a podpora druhých šancí. Or-
ganizace Žlutá stužka přibližuje veřejnosti problematiku lidí s trest-
ní minulostí a jejich návratu do společnosti. Věnuje se také dětem, 
které jsou často neviditelnými oběťmi trestné činnosti svých rodičů. 
 
Letošní závod se konal v krásném prostředí Marvánku a přinesl úžasnou 
atmosféru. Do Říčan dorazilo na 600 účastníků z celých Čech, a dokon-
ce i zahraniční týmy. Na startu stáli vedle sebe bývalí vězni, jejich rodi-
ny, široká veřejnost, zástupci firem a organizací, ale také Ministerstva 
spravedlnosti ČR, Policie ČR, Vězeňské služby ČR, Probační a mediační 
služby a mnoho dalších.



ČERVENEC 2024
VIDÍM SOCHY... v Říčanech 

V Říčanech byl zahájen druhý ročník výstavy soch ve veřejném prosto-
ru Vidím sochy – zaHLEDĚNÍ. Umělecká galerie pod širým nebem je 
jedinečná. I letos máme výjimečnou možnost potkávat při procházkách 
městem díla sochařů, kteří patří mezi hvězdy moderního umění: Kurta 
Gebauera, Čestmíra Sušky, Aleše Hnízdila, Jana Kováříka, Pavla Opo-
čenského, Kryštofa Hoška či Adama Velíška. Obyvatelé města i jeho 
návštěvníci se mohou opět těšit na avantgardnější a méně obvyklá díla.  

Zahájíme opravu chodníku u železniční trati

Opravujeme ulice Osadní, Pomněnková, Pokračovací.

Oprava ulice Čajkovského byla dokončena.

Komunikace Pivoňková dostala nový asfaltový povrch.

Stavba nové školy na Komenského náměstí úspěšně poračuje. Chystáme opravu komunikace Mánesova.



SRPEN 2024
Konec prázdnin jsme si užili 
v rytmu jazzu a swingu

I tento rok město na poslední srpnový týden připravilo společně s 
místními restauracemi hudební festival Pohoda džez. Do třináctého 
ročníku se zapojilo osm restaurací, bister a hospůdek.

Ředitelství silnic a dálnic zahájilo rekonstrukci státní silnice I/2 Černokostelecká v úseku od ulice Smiřických k ulici 
Boženy Němcové. Rekonstrukce této části by měla být dokončena do konce listopadu 2024. Pak bude Černokostelecká 
otevřena a práce budou pokračovat na jaře v roce 2025. 

Na rozdíl od pouze povrchové opravy tichým asfaltem v roce 2012, nyní dojde k výměně nestabilního podloží vozov-
ky, rekonstrukci havarijních kanalizací, vodovodů a k oddělení dešťových vod. Město v rámci stavby opraví chodníky, 
nasvětlí přechody a doplní zeleň. Kritériem výběrového řízení nebyla pouze cena, ale také zkrácení doby výstavby, aby 
rekonstrukce co nejméně zatížila město a jeho obyvatele. Práce budou probíhat po etapách a hotovo by mělo být do 
konce roku 2025.
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Letní kino 
v Říčanech se konalo 

v Olivově dětské léčebně 
a v zahradě u knihovny. 

Premiéru filmu Vlny jsme 
si užili na Masarykově 

náměstí. Krátkodobá 
parkovací místa 

se osvědčila, proto 
město vytipova-
lo další vhodné 

lokality.

Odbor správy a údržby města zařídil každoroční pravidelný rozbor vzor-
ků z rybníků Jureček a Marvánek za účelem zjištění možného výskytu 
cerkárií. Tento rok přinesl před začátkem hlavní koupací sezony pozitiv-
ní výsledky, jelikož v obou rybnících nebyl výskyt cerkárií zaznamenán. 
Práce provedla akreditovaná vodohospodářská laboratoř Povodí Vltavy. 



ZÁŘÍ 2024
Říčanské slavnosti 

Vzhledem k vydatným 
dešťum a záplavám jsme 
museli Říčanské slavnosti 
přesunout do sportovní 

haly. Bylo to náročné, ale 
zvládli jsme to.

Přívalové deště v Říčanech 

Město se na vydatné srážky, které zasáhly republiku v pátek 13. září, 
důkladně připravilo. Povodňová komise pravidelně zasedala, probíhaly 
kontroly úkolů a riziková místa byla zabezpečena. 
Dobrovolní hasiči společně s Odborem správy majetku ihned připra-
vili pytle s pískem a instalovali mobilní protipovodňové zábrany. Ve 
spolupráci s rybáři se upouštěla voda v rybnících Marvánek, Rozpakov, 
Srnčí a Jureček, proběhla také kontrola a čištění kanálů a propustků. 
 
Vzhledem k narůstajícím problémům v širším regionu vzniklo v Ří-
čanech centrum pro přípravu pytlů s pískem. S těžkou prací pomáhali 
vězni z Vinařic a Příbrami. „Dlouhodobě s těmito věznicemi spolu-
pracujeme na resocializaci,“ uvedla hejtmanka Petra Pecková. Pytle 
zajistila Správa státních hmotných rezerv (60 000 ks) a Krajská správa 
a údržba silnic dodala 250 tun písku. „Velké díky za skvělou spolupráci 
patří městu Říčany,“ dodala Pecková.

Stavba přírodovědné učebny u 3. ZŠ Rekonstrukce ulice Bezručova úspěšně popkračuje
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Po mnoha letech jednání se městu podařilo uzavřít důležitou do-
hodu se Středočeským krajem, na základě které Říčany bezúplatně 
získají areál současného sídla Krajské správy a údržby silnic 
v Podhrázské ulici.  

„Děkuji vedení Středočeského kraje v čele s hejtmankou Petrou Pec-
kovou za úspěšné vyvrcholení  mnohaletých společných jednání,“ řekl 
starosta David Michalička. „Dlouho nás trápilo, že na tak strategickém, 
krásném pozemku v centru města, sídlí prašný a hlučný provoz, který 
zatěžuje celé okolí. Nyní můžeme začít připravovat proměnu celé lokali-
ty na klidovou, relaxační zónu s parkovou úpravou, která bude propoje-
na s Pohodovým údolím, a také se stezkou přes Mlýnský rybník.“  
Krajská správa a údržba silnic by měla areál vyklidit do konce roku 
2024. Středočeský kraj plánuje KSÚS výhledově přestěhovat (v hori-
zontu 4 let) do nového sídla v ulici Průmyslová. V rámci tohoto areálu 
vznikne také nové výjezdové stanoviště Zdravotnické záchranné služby, 
což zlepší dostupnost a rychlost zdravotnické pomoci v regionu. Nová 
výjezdová základna by měla vzniknout do konce roku 2029.
Radní pro oblast majetku a investic Libor Lesák k podpisu smlouvy 
uvedl: „Jsem velmi rád, že se nám podařilo dosáhnout dohody, která 
přináší vzájemné výhody pro obě strany. Tento projekt nejenže zlepší 
infrastrukturu a životní prostředí v centru Říčan, ale také umožní efek-
tivnější správu krajských silnic a zajistí lepší zázemí pro Krajskou správu 
a údržbu silnic.“

Hejtmanka Petra Pecková komentovala uzavřenou dohodu: „Tato doho-
da je skvělým příkladem spolupráce mezi krajem a obcemi. Jako obyva-
telka tohoto regionu vím, jak důležité jsou kvalitní veřejná prostranství 
a dobře udržovaná silniční infrastruktura.“

Získali jsme areál Krajské správy a údržby silnic u Mlýnského rybníka.
Hlučný a prašný provoz zmizí z centra města.

Po náročných přípravách město zahájí výstavbu chybějících vodovodních a kanalizačních řadů. A to v lokalitách 
Ryba, Dub, Otavská a také v Pacově. V rámci staveb dojde k vyvedení přípojek sítí k hranicím soukromých pozem-
ků. Na realizaci veřejné části vodovodu a kanalizace se budou podílet majitelé nemovitostí v dané lokalitě, a to na 
základě Smlouvy o spolupráci a finančním příspěvku. Individuální přípojky majitelé nemovitostí vybudují na vlastní 
náklady. 

Cílem programu REVOLUTION TRAIN je protidrogová prevence „tro-
chu jinak“. Prostřednictvím zapojení lidských smyslů zapůsobit na ná-
vštěvníka a inspirovat jej k pozitivním životním volbám. Jsou zde před-
staveny mechanismy, kterými drogová závislost vzniká až do důsledků, 
které v životě závislého čekají. Díky zapojení do reálného příběhu, emo-
tivním situacím a interaktivnímu přístupu dokáže program zaujmout  
a dát prostor k přemýšlení nad nebezpečím legálních  i nelegálních drog.
  

Na říčanské nádraží přijel speciální protidrogový vlak

Na Mlýnském rybníku vyroste nové molo vedoucí od Kouzelné zahrady u Husovy knihovny až k ulici Podhrázská. 
Stezka široká 2,5 metru s několika odpočívadly povede podél břehu a bude ústit nedaleko dětského hřiště. Projekt 
počítá i se šetrným solárním osvětlením.

Cílem je vytvořit další krásné místo, kde je možné relaxovat, odpočívat, pozorovat život pod hladinou... Molo však 
bude plnit i praktickou funkci – propojí a zkrátí cestu z Masarykova náměstí do lokality ulic Podhrázská, Kolovratská, 
ale i Březinova a dalších. Z mola bude možné přímé napojení na cyklostezku a díky tomu se pohodlně dostanete do 
„Pohodového údolí“ u Říčanského potoka nebo na druhou stranu k hradu.
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Městský úřad Říčany
nejlepší ve Středočeském kraji

Výměna oken v nemocnici
Město ve spolupráci s Nemocnicí Agel Říčany úspěšně dokončilo 
výměnu 116 nevyhovujících oken v pavilonu B, včetně nutných 
stavebních úprav. Akce byla velmi náročná, protože práce musely 
probíhat za běžného provozu. Objekt nemocnice je v majetku měs-
ta. Podle dohody jsou prostředky získané z nájemného investovány 
zpět do oprav a rekonstrukce nemocnice. Výměna oken vyšla na cca 
dva miliony korun.
„Oceňuji výbornou práci Odboru rozvoje města, zejména Markéty 
Cremonini, která celou akci koordinovala, a vedení Nemocnice Agel 
Říčany – především panu Daňkovi. Skvělý výkon podala i stavební 
firma, která pracovala rychle, precizně a s citlivým ohledem na pro-
voz nemocnice. Dílo bylo dokončeno v předstihu před termínem. 
Realizoval se tak další krok ke zlepšení prostředí a komfortu pacien-
tů i personálu v naší nemocnici,“ uvedl místostarosta Pavel Matoška.

www.ihriste.cz

 Interaktivní hřiště „Říčany Lázeňská louka”

 

8 stanovišť 6+ let pohyb vzdělání

 

Pro využití interaktivního hřiště potřebuješ mobilní aplikaci iHřiště, kterou stáhneš na Apple Store nebo Google Play.
Odkazy najdeš na www.ihriste.cz nebo načti QR kód. Důkladně nastuduj polohu jednotlivých stanovišť a pusť se do hry.
Interaktivní hřiště Říčany Lázeňská louka nabízí širokou škálu interaktivních, pohybových, vzdělávacích a workoutových
her a soutěží. Zapoj se každý den a sbírej body.

Poskytovatel aplikace:  ONYX wood spol. s r.o., U Stadionu 270, 383 01 Prachatice, tel.: +420 388 311 401, mobil: +420 777 294 930

Provozovatel hřiště: Město Říčany, Masarykovo náměstí 53/40, 251 01 Říčany

Kontakt:  Pro hlášení závad použijte prosím mobilní aplikaci Říčany v mobilu nebo volejte na tel.: +420 771 511 440

1. Upozornění pro uživatele

1. 1. Tento provozní řád upravuje práva a povinnosti osob, které se zdržují na hřišti 

(dále jen „návštěvníci“).

1.2. Vlastníkem a provozovatelem hřiště je město Říčany, Masarykovo náměstí 53/40,

251 01 Říčany.

1. 3. Hřiště je určeno k aktivnímu odpočinku široké veřejnosti.

1. 4. Jeho úmyslné ničení je trestné. Návštěvníci hřiště jsou odpovědní za poškození 

a znečištění prostoru hřiště. Vzniklou škodu jsou povinni uhradit.

1. 5. Telefon, ve kterém jsou pomocí aplikace plněné úkoly, je nutné zabezpečit

(upevnit například na předloktí nebo jinak ochránit), aby nedošlo k jeho 

poškození nebo zničení, nebo ke zranění dalších osob. Za takové jednání nenese 

provozovatel hřiště žádnou následnou odpovědnost.

1. 6. Provozní doba hřiště je celoroční bez omezení, s výjimkou nevhodných klimatických

podmínek (sníh, náledí, silný déšť, venkovní teplota nižší než 5°C).

2. Bezpečnost

2. 1. Návštěvníci hřiště jsou povinni chovat se tak, aby neohrožovali sebe ani ostatní 

návštěvníky.

2. 2. Návštěvníci nesmí na hřiště přinášet skleněné a ostré předměty (např. lahve, 

nože, nůžky, injekční stříkačky…) a zbraně.

2. 3. V prostoru hřiště je zakázána manipulace s otevřeným ohněm.

2. 4. Do prostoru hřiště je umožněn vjezd vozidel údržby, záchranné služby či hasičů.

2. 5. Návštěvníkům je zakázáno provádět jakékoliv úpravy nebo zásahy do vybavení 

a zařízení hřiště.

2. 6. Návštěvníci jsou povinni si zajistit proti krádeži veškeré své věci vnesené na 

hřiště, provozovatel neručí za jejich odcizení nebo ztrátu.

3. Hygiena

3. 1. Do prostoru hřiště je zákaz vstupu dětí (občanů) trpících nakažlivou nemocí 

nebo těch, kteří jsou v karanténě.

3. 2. V prostoru hřiště je zakázáno kouření, konzumace alkoholu a užívání drog.

3. 3. Prostory hřiště nelze využívat jako toalety.

3. 4. Návštěvníci jsou povinni udržovat v prostorách hřiště čistotu. Odpadky musí 

odhazovat do určených nádob.

S interaktivním hřištěm zábava nikdy
nekončí! Každý měsíc tu najdeš nové úkoly.
Nezapomeň se podívat do appky, kde najdeš
další Interaktivní Hřiště!

Interactive Playground / Interaktiver Spielplatz

Interaktivní
Hřiště

Stáhni si aplikaci
a spusť iHřiště.

Vytvoř si účet
nebo pokračuj
bez registrace.

Z nabídky vyber hřiště
podle názvu na ceduli.

Z nabídky vyber hru,
kterou si chceš zahrát.

Po zapnutí si projdi
tutoriál, provede tě

celým hřištěm.

Mezi jednotlivými stanovišti se musíš aktivně pohybovat.
Jinak si nezahraješ! Jdi do toho a užij si hru.

Podporuje

Město Říčany

Pro všechny děti jsme připravili novinku, která propojuje moderní technologie se sportem – iHřiště. Tato interaktivní 
sportoviště najdete na dvou místech – na Lázeňské louce a na Marvánku. Nové hřiště nabízí jedinečný způsob, jak mo-
tivovat děti, mládež i dospělé k pohybu prostřednictvím zábavy a moderních technologií.

Ministerstvo vnitra dnes ocenilo úřady napříč Českou republikou za 
poskytování nadstandardních služeb a inovace, které jsou vstřícné k 
občanům a jejich potřebám. Říčany získaly první místo ve Středo-
českém kraji a druhé v rámci celé ČR (první příčku obhájil Pelhři-
mov a na třetím skončil Kolín). Letos se do soutěže přihlásilo 110 
obcí s rozšířenou působností a městských částí Prahy.

Soutěž Přívětivý úřad pořádá Ministerstvo vnitra od roku 2016. Sledu-
jí se taková kritéria, jako počet úředních hodin, elektronizace agend, 
zavádění online nástrojů a mobilních aplikací, možnost platit správní 
poplatky platební kartou, komunikace s občany, přívětivost směrem k 
zaměstnancům a další.

Podchod pod 
železniční tratí 
(nazývaný myší 

díra) dostal novou 
podobu.

Říčanské děti si mohou užívat moderní a bezpečná hřiště. V letošním roce jsme uskutečnili rozsáhlou revitalizaci několi-
ka hřišť, která zahrnovala odstranění zastaralých a nevyhovujících prvků, instalaci nového herního vybavení a položení 
bezpečných dopadových ploch. Zároveň byl ve většině pískovišť vyměněn písek – za certifikovaný, ze kterého se krásně 
dělají bábovičky. Celkem jsme vyměnili 120 tun písku.
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Ulice Bezručova

Říčanské HUSO-VÍNO-BRANÍ 

Nová cesta u cvičného hřiště ragby je hotova. Vede podél potoka od cyklostezky až ke koním. Zároveň bylo dokončeno 
i oplocení a schody hned vedle mostku. Na hřiště se dá vstoupit brankami a také mezerami v plotě.

Ulice Podskalí

Nové kolumbárium na hřbitově Parkoviště Podskalí
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Listopadové události 1989

Na Masarykově náměstí se demonstrovalo a zatýkalo. Naštěstí jen v 
rámci vzpomínkové akce k 35. výročí listopadových událostí 1989. Na 
programu se podíleli žáci a učitelé ze všech říčanských základních škol 
a gymnázia. Moderovali Eliška Rychtová a David Vašek ze Žákovského 
zastupitelstva. 
Na podiu na náměstí zazněly ikonické písně Karla Kryla, Jaroslava Hut-
ky, Spirituál kvintetu, včetně Modlitby pro Martu od Marty Kubišové. 
Děti si připravily transparenty a tematické scénky, nechyběl ani „Václav 
Havel“, cinkání klíči, trikolory a červené karafiáty. Poklidnou akci naru-
šili příslušníci veřejné bezpečnosti, kteří se snažili studenty rozehnat, a 
dokonce došlo na zatýkání. Děkujeme technickým službám za přípravu 
pódia a městské policii za ochotné ztvárnění příslušníků VB. 
Součástí vzpomínkové akce byla i výstava prací žáků a studentů na Ma-
sarykově náměstí u Mariánského sloupu. 

Dokončili jsme chodníky v ulici Kolovratská – v úseku od ulice Podhrázská až po ulici Wolkerova. Zhotovitelem je firma 
Rocky stavby Company, která zvítězila s nabídkou ve výši 2 303 906 Kč včetně DPH. Celkem bylo vybudováno 270 
metrů nových chodníků. Firma řešila i napojení stávajících dešťových svodů, osazení odvodňovacích žlabů a reprofilaci 
příkopů, které slouží k likvidaci dešťových vod. 

Cesty, které spojují

Na kraji Říčan vzniká nová stezka s mlatovým povrchem, která vede 
od parkoviště u hřbitova, přes pole ke křížku u Voděradské ulice až na 
cestičku vedoucí do Světic kolem letiště. Nová cesta pro pěší v šířce 1,5 
metru obnovuje původní cestu. Bude ji lemovat výsadba více než stovky 
ovocných stromů – například třešně, hrušně, jabloně či slivoně. Ozdobí 
ji bohatá zeleň okrasných keřů a květnatá louka. Podél trasy budou k 
vidění i prostory pro ptáky či plazy a posedět bude možné na několi-
ka odpočinkových místech. Výstavba jede podle plánu s tím, že pokud 
bude příznivé počasí, po nové stezce se budeme moci projít už na konci 
roku. V rámci tohoto projektu byl doplněn mlatový povrch na polní ces-
tě vedoucí podél Voděradské ulice.
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Černokostelecká je průjezdná 
v celém úseku bez omezení
Na opravovaný úsek Černokostelecké se vrátil automobilový provoz.  
V termínu byly dokončeny všechny náročné práce, včetně úpravy nesta-
bilního podloží a opravy kanalizace. Do poloviny prosince budou dále v 
tomto úseku ještě probíhat práce na opravě chodníků a bude provedena 
úprava dotčených ploch veřejné zeleně. Tyto práce již ale do provozu na 
ulici Černokostelecká výrazně nezasáhnou. Od poloviny prosince 2024 
do začátku března 2025 budou práce přerušeny zimní přestávkou. 

Stavba stezka přes Mlýnský rybník pokračuje. Některé piloty jsou zavrtány až osm metrů hluboko. 
Vedení města 
zve na jedná-

ní zastupitelstva 
úspěšné děti, aby jim 
poděkovalo za dob-

rou reprezentaci 
Říčan.

Říčanští senioři využívat službu Senior Taxi i pro cesty do vzdálenějších zdravotnických zařízení v Praze. Doposud byla 
služba omezena pouze na vybranou ordinaci a nemocnice podle schváleného seznamu, ten byl však zrušen kvůli ros-
toucímu počtu žádostí o přepravu do dalších zdravotnických zařízení. Nově bude Senior Taxi nabízet dvě varianty podle 
vzdálenosti: pro cesty do Prahy do 30 km bude nástupní sazba činit 150 Kč, a pro vzdálenost do 60 km pak 300 Kč. Cestu 
zpět je nutné objednat opět za cenu 150 Kč / 300 Kč. Věříme, že tato změna přinese větší flexibilitu a umožní seniorům 
snadněji navštěvovat lékaře podle jejich individuálních potřeb.Město pořádá pravidelné vítání občánků.
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Město tradičně pořádá bohatý adventní program na Masarykově náměstí ve spolupráci s místními spolky a organizacemi. 
Letos jsme se společně sešli každou adventní neděli. Navíc jsme si mohli užít Čertovský rej, Vánoční jarmark a České 
Vánoce. 
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